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Zápis z 354. zasedání konaného dne 10. června 2025  
 

Členové senátu a přítomní hosté  

Přítomni senátoři Dr. Adamová, Doc. Baran, Dr. Chmielová (online), Dr. Horsáková, Dr. 
Kamrádová, Dr. Kocourková, Dr. Koštuříková (online), Dr. Novotná, Dr. 
Skalná, Doc. Slaný, Dr. Stoklasa (online), Dr. Szarowská (online), Dr. Vojtal, 
Bc. Baranová, K. Lezová (online), Mgr. Pecinová, Bc. Střížová 

Omluveni/neomluveni 
senátoři 

Dr. Vomlela (oml.), Ing. Foltisová (oml.), Bc. Horáková (oml.), N. Kočí (oml.), 
Bc. Pohlodko (oml.), Bc. Stanovský (oml.) 

Hosté Dr. Matula, Doc. Palečková, Doc. Weiss, Mgr. Březinová 

  
Program jednání: 

1. Projednání programu jednání 
 

2. Výroční zprávy 
a) Výroční zpráva o hospodaření Slezské univerzity v Opavě za rok 2024 
b) Výroční zpráva o činnosti Slezské univerzity v Opavě za rok 2024 

 

3. Legislativní záležitosti 
a) Řád rigorózního řízení Slezské univerzity v Opavě 
b) Pravidla zpřístupňování závěrečných prací veřejnosti na Slezské univerzitě 

v Opavě 
c) Studijní a zkušební řád pro studenty doktorských studijních programů na Slezské 

univerzitě v Opavě 
d) Studijní a zkušební řád pro studenty bakalářských a magisterských studijních 

programů Slezské univerzity v Opavě 
e) Stipendijní řád Slezské univerzity v Opavě 

 
4. Personální záležitosti 

a) Předchozí souhlas ke jmenování členů Disciplinární komise Slezské univerzity 
v Opavě 
 

5. Různé 
 

Ad 1) Projednání programu jednání 
 
Kamrádová: Přivítala nového člena AS SU doc. Slaného. Konstatovala, že členka SK AS SU za OPF 
Sára Macková, nemůže momentálně hlasovat, jelikož ukončila bakalářské studium a je nyní přihlášena 
k navazujícímu studiu, dokud nebude řádně zapsána do studia, je náhradníkem. Dále úspěšně studium 
ukončila členka SK AS SU za FVP Tereza Velčovská, která dále pokračovat nebude, tudíž budou 
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vypsány doplňovací volby. Sdělila, že je přítomno 12 členů senátu prezenčně a 5 senátorů online. 
Prohlásila senát za usnášeníschopný. Požádala o případné návrhy na změnu programu.  
 
Návrh usnesení 1: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje program 354.  zasedání AS 
SU v Opavě 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
17    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
Ad 2) Výroční zprávy 
 

a) Výroční zpráva o hospodaření Slezské univerzity v Opavě za rok 2024 
 
Kamrádová: Požádala pror. Matulu, který dnes zastupuje pana rektora, o představení materiálu. 
 
Matula: Konstatoval, že se jedná o standardní dokument, který se schvaluje každoročně a shrnuje 
hospodaření univerzity za předchozí období a je zpracováván dle požadavků MŠMT, kam je také 
zasílán. Zpráva vychází z informačních zdrojů univerzity, které jsou většinou veřejně dostupné. 
 
Koštuříková: Jako předsedkyně komise pro ekonomické záležitosti sdělila, že komise materiál 
projednala, nikdo neměl žádné připomínky a doporučují materiál ke schválení. 
 
Diskuze: 
Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 
 
Návrh usnesení 2: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Výroční zprávu o 
hospodaření Slezské univerzity v Opavě za rok 2024 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
17    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 

b) Výroční zpráva o činnosti Slezské univerzity v Opavě za rok 2024 
 
Matula: Konstatoval, že výroční zpráva o činnosti je druhým standardním dokumentem, který se 
schvaluje v tomto období každoročně a shrnuje opět dle osnovy, kterou předkládá MŠMT, činnosti, 
které se na SU udály za uplynulý rok. Materiál v tuto chvíli prochází jazykovou korekturou a také 
bude postoupen ke schválení Vědecké radě SU. 
 
Stoklasa: Jako předseda komise pro strategii a rozvoj k uvedenému materiálu sdělil, že komise měla 
několik komentářů či dotazů, které byly panem prorektorem zodpovězeny a vysvětleny. Vzhledem 
k tomu, že tento materiál zachycuje minulost a je zpracován kvalitně, komise ho doporučuje ke 
schválení. 
 
Diskuze: 
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Vojtal: Konstatoval, že se zdrží hlasování, jelikož chápe, že materiál prochází teprve jazykovou 
úpravou, nicméně se nesmíří s tím, že materiál české vysoké školy obsahuje obraty typu wellbeing, 
coaching apod. Dle jeho názoru by to takto být nemělo. 
 
Matula: Poděkoval za námět a konstatoval, že řada těchto výrazů je již ustálená v českém jazyce. 
 
Horsáková: Doplnila, že se opravdu nejedná o prázdné anglicismy, či nadužívání manažerských 
pojmů, ale jsou to zavedené pojmy pro pracovní či jiné činnosti, a v češtině mají svůj význam. Tyto 
termíny jsou běžně ve veřejném prostoru užívány. 
 
Návrh usnesení 3: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Výroční zprávu o činnosti 
Slezské univerzity v Opavě za rok 2024 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
16    0    1 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
Ad 3) Legislativní záležitosti 
 

a) Řád rigorózního řízení Slezské univerzity v Opavě 
 
Weiss: Konstatovala, že se tímto dokumentem otevírá druhá vlna předpisů a řádů studijní oblasti. 
Stejně jako u předchozí vlny, jsou to dokumenty, které byly opakovaně konzultovány v resortních 
skupinách se součástmi, poté také na vedení univerzity a také s univerzitní právničkou. Všechny 
dokumenty prošly opakovaným čtením. Nejvíce změn doznal Řád rigorózního řízení, kdy někdy tato 
oblast spadá pod proděkany pro studijní záležitosti, někdy pod proděkany pro vědu. Inspirovali  se 
dobrou praxí nejen u nás, ale také u okolních univerzit. Velkou změnou je, že celé řízení již nyní 
probíhá přes digitální systém, celá agenda se zdigitalizovala. Dalším důležitým bodem je, že nelze 
předložit práce, za kterou již byl obdržel diplom, tudíž doktorskou či diplomovou práci nelze uznat 
jako rigorózní, je nutné ji upravit či doplnit. Nároky na rigorózní práci by měly být vyšší. Rigorózní 
řízení je jediné, kde zůstává jak obhajoba práce, tak ústní zkouška. Další novinkou je, že s přihláškou 
se automaticky odevzdává i práce, ale je zde možnost, aby uchazeč, který se přihlásí, tak s využitím 
konzultací či pracovišť může práci dopracovat. Materiál byl také konzultován s odbornou komisí. 
 
Szarowská: Potvrdila, že  konzultace proběhla, všechny dotazy byly zodpovězeny a dokument komise 
doporučuje ke schválení. 
 
Diskuze: 
Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 
 
Návrh usnesení 4: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Řád rigorózního řízení 
Slezské univerzity v Opavě 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
17    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
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b) Pravidla zpřístupňování závěrečných prací veřejnosti na Slezské univerzitě v Opavě 
 
Weiss: Sdělila, že dosud se dokument jmenoval „Pravidla zveřejňování závěrečných prací“, 
„zpřístupňování“ je nový termín, který předepisuje novela VŠ zákona. Při tvorbě tohoto materiálu se 
drželi toho, co požaduje novela zákona. Je zde doplněna možnost elektronického zpřístupnění 
závěrečných prací, nemusí již být v tištěné verzi. Závěrečné práce musí být obvykle zpřístupněny 
veřejnosti 10 dnů před obhajobou. Dříve byly k dispozici v tištěné verzi na sekretariátě. Nyní 
sekretářka na žádost jakéhokoli člena veřejnosti v ISu zpřístupní práci a ten si může opsat či přečíst 
cokoli ho zajímá. Může si také na vlastní náklady požádat o opis dokumentu. Je zde řešen také odklad 
zveřejnění práce či pravidla zveřejnění práce, která obsahuje citlivé údaje. 
 
Szarowská: Konstatovala, že proběhla schůzka komise a dokument byl doporučen ke schválení. 
 
Diskuze: 
Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 
 
Návrh usnesení 5: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Pravidla zpřístupňování 
závěrečných prací veřejnosti na Slezské univerzitě v Opavě 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
17    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 

c) Studijní a zkušební řád pro studenty doktorských studijních programů na Slezské univerzitě 
v Opavě 

 
Palečková: Konstatovala, že díky novele VŠ zákona je povinností pro celou univerzitu mít jeden 
studijní a zkušební řád pro studenty doktorských studijních programů. Dosud měla každá součást 
samostatně. Materiál tedy neobsahuje žádné nové informace. Bylo však nutné ošetřit, jakým způsobem 
bude probíhat vyhodnocování doktorského studia, ostatní oblasti se týkají školitele nebo přijímacího 
řízení. Vše je nastaveno tak, aby to vyhovovalo všem součástem a odráželo jejich potřeby. Materiál 
byl diskutován na jednotlivých resortních skupinách. 
 
Diskuze: 
Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 
 
Návrh usnesení 6: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Studijní a zkušební řád pro 
studenty doktorských studijních programů na Slezské univerzitě v Opavě 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
17    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 

d) Studijní a zkušební řád pro studenty bakalářských a magisterských studijních programů 
Slezské univerzity v Opavě 
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Weiss: Sdělila, že je to dokument, který byl na resortní skupině diskutován opakovaně a asi nejdéle, i 
přesto, že k jeho změně došlo už před rokem. I letos je změn celá řada. Bylo nutné sladit požadavky 
VŠ zákona, ale věc, která bude mít největší vliv na samotného studenta jsou novinky v oblasti státní 
závěrečné zkoušky, kdy nově nebude muset být povinná bakalářská práce, ústní zkouška zůstává. U 
magisterského studia zůstává obhajoba práce. Vše však bude muset být nastaveno již při akreditaci 
oboru. Další novinkou je možnost přestupu mezi studijními programy, ovšem za určitých podmínek. 
Dále je zde také možnost změny specializace i v dalších ročnících, dosud bylo možné pouze v prvním 
ročníku. Vše se ovšem započítává do celkové délky studia. Tento dokument byl také projednán 
s komisí. 
 
Szarowská: Konstatovala, že schůzka  s komisí proběhla, dotazy byly vysvětleny a dokument 
doporučují ke schválení. 
 
Diskuze: 
Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 
 
Návrh usnesení 7: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Studijní a zkušební řád pro 
studenty bakalářských a magisterských studijních programů Slezské univerzity v Opavě 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
17    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 

e) Stipendijní řád Slezské univerzity v Opavě 
 
Weiss: Sdělila, že Stipendijní řád je dokument, kde se protíná agenda studijní s agendou vědy. Veškeré 
provedené změny jsou provedeny v návaznosti na novelu VŠ zákona. Největší změna je zde ohledně 
doktorského studia. 
 
Palečková: Konstatovala, že když vešla na veřejnost novela VŠ zákona, kde je změna u doktorského 
přijmu, tak současně ovšem nedošlo k navýšení ukazatele C. Tudíž, se má vyplácet stipendium, ale 
nejsou k tomu adekvátní prostředky. Minulý týden byla navržena změna a bylo doporučeno, aby se 
toto ve Stipendijním řádu zohlednilo a vyčkalo se na stanovisko AS SU. Nicméně bylo potvrzeno, že 
bude možné tato stipendia vyplácet z jiných zdrojů, tudíž navrhuje schvalovat dokument v původní 
předložené verzi bez tohoto doplnění. V případě změny ve financování bude předložena změna 
Stipendijního řádu v budoucnu. 
 
Weiss: Doplnila, že novinkou je také možnost přiznávání stipendia absolventům. 
 
Novotná: Vznesla dotaz, jak dlouho je nastaveno období pro přiznání stipendia pro absolventy. 
 
Weiss: Konstatovala, že není časově omezeno. 
 
Slaný: Doplnil, že se předpokládá, že takové stipendium bude absolventovi děkanem uděleno 
bezprostředně po vykonání státní závěrečné zkoušky. 
 
Weiss: Nejvíce se pravděpodobně bude týkat studentů bakalářského studia, kdy takové stipendium za 
mimořádné výsledky je může motivovat přihlásit se k navazujícímu magisterskému studiu. 
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Palečková: Doplnila, že řád prošel jednáním resortní skupiny jak pro studium, tak pro vědu. 
 
Diskuze: 
 
Slaný: Vznesl dotaz, zdali se tedy doktorský příjem skládá z nějaké mzdy a stipendia a musí být osoba 
zaměstnána na činnost související s disertační prací a jestli může učit.  
 
Palečková: Konstatovala, že bohužel nemůže učit, nesmí být přijat na nic jiného než na to, co souvisí 
s disertační prací. 
 
Návrh usnesení 8: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Stipendijní řád Slezské 
univerzity v Opavě 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
17    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
Ad 4) Personální záležitosti 
 

a) Předchozí souhlas ke jmenování členů Disciplinární komise Slezské univerzity v Opavě 
 

Kamrádová: Sdělila, že od pana rektora byla doručena žádost ohledně nových členů Disciplinární 
komise. Požádala pror. Matulu o představení. 
 
Matula: Konstatoval, že současné komisi vypršelo členství dne 2. 6. 2025, kdy standardní období je 
dvouleté, proto je potřeba jmenovat novou komisi. Disciplinární komise je zřízena především pro 
Fyzikální a Matematický ústav, jelikož nemají svou disciplinární komisi. Navrženi jsou tedy studenti 
z jednotlivých součástí a paní prorektorka pro studium a předsedkyně senátu. 
 
Kamrádová: Doplnila, že se jedná o hlasování tajné, tudíž je nutné zvolit  volební komisi. 
 
Navrženi byli: 
Mgr. Anna Novotná, Ph.D. 
Doc. RNDr. Petr Slaný, Ph.D. 
Bc. Aneta Střížová, DiS. 

 
Návrh usnesení 9: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil komisi pro tajné hlasování k 
vyslovení předchozího souhlasu ke jmenování Disciplinární komise Slezské univerzity v Opavě ve 
složení: Mgr. Anna Novotná, Ph.D., Doc. RNDr. Petr Slaný, Ph.D., Bc. Aneta Střížová, DiS. 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
17    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
Z online jednání se odpojil Dr. Stoklasa, je nyní přítomno 12 členů prezenčně a 4 online. 
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Komise si zvolila za předsedkyni Mgr. Annu Novotnou, Ph.D. 
 
Szarowská: Navrhla volit formou e-volby v IS SU. 
 
Slaný: Vznesl dotaz, zdali je nyní tato e-volba technicky proveditelná. 
 
Senátoři se shodli, že v tuto chvíli nejsou všichni technicky připraveni na e-volbu, jelikož je potřeba 
jednotlivě se přihlásit do informačního systému. 
 
Kamrádová: Vyhlásila 5 minut přestávku na přípravu tajných voleb. 
 
Novotná: Sdělila způsob volby. Rozdala hlasovací lístky. 
 
Novotná: Sdělila výsledky voleb. Konstatovala, že bylo vydáno 12 hlasovacích lístků + 4 online. 
Odevzdáno bylo 12 hlasovacích lístků + 4 online. 
 
Hlasy pro navržené členy:   souhlasím nesouhlasím 
Doc. PhDr. Michaela Weiss, Ph.D.  16  0 
Ing. Lucie Kamrádová, Ph.D.   15  1 
Mgr. Veronika Rýžová    15  1 
Mgr. René Šprňa    16  0 
 
Návrh usnesení 10: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě vyslovuje předchozí souhlas ke 
jmenování Disciplinární komise Slezské univerzity v Opavě ve složení: Doc. PhDr. Michaela Weis, 
Ph.D., Ing. Lucie Kamrádová, Ph.D., Mgr. Veronika Rýžová, Mgr. René Šprňa 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
Ad 5) Různé 
 
a) 
Kamrádová: Informovala, že na podzim, v průběhu října je plánováno jednodenní výjezdní zasedání 
AS SU. V září se upřesní místo a termín. Požádala senátory o jejich případné návrhy na místo konání, 
ideálně na půli cesty mezi Opavou a Karvinou a také o návrhy na hosty, kteří by mohli být přizváni. 
 
Adamová: Sdělila, že navrhuje pozvat HR manažerku Ing. Císařovou, aby AS SU představilasvou 
náplň práce. 
 
Kamrádová: Doplnila, že určitě bude pozván pan rektor včetně celého vedení a také ombudsman, který 
podává jednou za rok senátu zprávu. 
 
b) 
Vojtal: Vznesl sdělil, že před pár týdny na webu zahlédl zprávu, kdy vedení představovalo obří projekt 
„slezského ráje“. Dotázal se jaký je stav tohoto projektu. 
 



                   AKADEMICKÝ SENÁT  
 SLEZSKÉ UNIVERZITY V OPAVĚ 

 Na Rybníčku 1, 746 01 Opava 
 

Matula: Konstatoval, že se jedná o projekt EDEN a v současné době je projekt zmrazen, jelikož se 
hledají odborníci, kteří by se mohli zapojit ve výzkumné části a vyhlíží se další výzva, ve které by se 
projekt mohl realizovat. 
 
Vojtal: Vznesl dotaz, když o tom byl informován senát, proč o tom nebyla žádná informace na webu 
univerzity? 
 
Matula: Konstatoval, že se nepočítá, že by tento projekt nebyl realizován a věci, které byly univerzitě 
vytýkány, se stále řeší. Dojde k časovému posunu samozřejmě. 
 
Palečková: Doplnila, že tento projekt má svou vlastní stránku, kde všechny tyto informace jsou 
postupně zveřejňovány. 
 
Příští zasedání Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě se bude konat 16.  září 2025  
ve 13:00 hodin v Opavě. 
 
Zapsala:  Zuzana Moravcová 
Viděl:   Aneta Střížová, DiS. 
  předsedkyně SK AS SU 
Schválil:    Ing. Lucie Kamrádová, Ph.D.  

předsedkyně AS SU 
PhDr. Diana Adamová, Ph.D. 
tajemnice AS SU 
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U S N E S E N Í 
 

z 354. zasedání AS SU 
konaného dne 10. 6. 2025 

 
Usnesení 1: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje program 354.  zasedání AS SU 
v Opavě 
Usnesení 2: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Výroční zprávu o hospodaření 
Slezské univerzity v Opavě za rok 2024 
Usnesení 3: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Výroční zprávu o činnosti Slezské 
univerzity v Opavě za rok 2024 
Usnesení 4: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Řád rigorózního řízení Slezské 
univerzity v Opavě 
Usnesení 5: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Pravidla zpřístupňování 
závěrečných prací veřejnosti na Slezské univerzitě v Opavě 
Usnesení 6: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Studijní a zkušební řád pro 
studenty doktorských studijních programů na Slezské univerzitě v Opavě 
Usnesení 7: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Studijní a zkušební řád pro 
studenty bakalářských a magisterských studijních programů Slezské univerzity v Opavě 
Usnesení 8: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Stipendijní řád Slezské univerzity 
v Opavě 
Usnesení 9: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil komisi pro tajné hlasování k vyslovení 
předchozího souhlasu ke jmenování Disciplinární komise Slezské univerzity v Opavě ve složení: Mgr. 
Anna Novotná, Ph.D., Doc. RNDr. Petr Slaný, Ph.D., Bc. Aneta Střížová, DiS. 
Usnesení 10: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě vyslovuje přechozí souhlas ke jmenování 
Disciplinární komise Slezské univerzity v Opavě ve složení: Doc. PhDr. Michaela Weis, Ph.D., Ing. 
Lucie Kamrádová, Ph.D., Mgr. Veronika Rýžová, Mgr. René Šprňa 
 
 
 
 
 
                                                                                        Ing. Lucie Kamrádová, Ph.D. 

                   předsedkyně AS SU 
 
 
 
 
 


	Zápis z 354. zasedání konaného dne 10. června 2025

